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Vastaus valtuustoaloitteeseen 
 
Heikki Vestman ja 16 muuta valtuutettua jättivät 24.4.2017 aloitteen jossa he vaativat, että 
 

1. Sipoon kunta järjestää Talmaan asianmukaiset ja toimivat väistötilat tarpeen ja 
suunnitelman mukaisesti viivytyksettä niin, että ne ovat käytössä mahdollisimman 
aikaisin syksyllä 2017, koulun alkaessa tai heti sen jälkeen. 

2. Kunta aloittaa välittömästi uuden koulurakennuksen suunnittelun Talmaan. 
Koulurakennuksen suunnittelu ja rakentaminen tulee toteuttaa huolella ja ilman 
aiheetonta viivytystä siten, että uusi koulu on käytössä tulevan valtuustokauden 
aikana. Koulun toteutuksessa on arvioitava yhtenä vaihtoehtona mahdollisuuksia ja 
kokemuksia elinkaarimallista ja hirsirakentamisesta muun muassa Pudasjärven 
hirsikoulukeskuksesta. Koulun tulee olla laajennettavissa Talman kasvun mukaan. 

 
Talman koulun ensimmäiset paviljonkitilat otettiin käyttöön alkuvuodesta 2018. 
Paviljonkitiloissa pystyttiin järjestämään opetustunnit lukuun ottamatta liikuntatunteja ja 
osaa käsityötunneista. Liikunnan ja teknisen työn opetus järjestettiin muissa kouluissa. 
Koulun piha koettiin viihtyisänä, mutta varustetasoltaan vaatimattomana. Kouluruokailu 
järjestettiin vanhassa kiinteistössä. 
 
Aloitteen kohtaa 2 käsiteltiin sivistysvaliokunnassa 10.12.2019 (liite 2), teknisessä 
valiokunnassa 21.1.2020 ja kunnanhallituksessa 3.2.2020 (liite 3). Aiemmin 
sivistysvaliokunnalle oli esitetty vastaus valiokunnan 16.9.2019 jättämään selvityspyyntöön 
(liite 4). 
 
Kunnanhallituksen 3.2.2020 tekemän päätöksen mukaisesti Talman koulun tiloja 
parannetaan Sivistysvaliokunnan ehdotuksen mukaisesti vaihtoehdon VE1 perusteella. Näin 
mahdollistettiin Talman koulun toiminta ainakin seuraavat 10 vuotta. 
 
Koulun piha-alueita uudistettiin vuosina 2020–2021 hankkimalla pihalle uusia välineitä ja 
rakentamalla pihalle erilaisia ulkoliikuntaa tukevia suorituspaikkoja. Uudet paviljonkitilat 
otettiin käyttöön loppuvuodesta 2021. Uusissa paviljonkitiloissa on tilat esiopetukselle, 
teknisen käsityön pajatilalle sekä ruokalalle. Sisäliikunnan opetusta varten koulu hyödyntää 
Nikkilässä sijaitsevia liikuntasaleja ja muita lähialueiden liikuntapalveluita. Koulutuspalvelut 
tukee näihin liittyviä kustannuksia keskitetysti. 
 
Koulun oppilasmäärä on viime vuosina ollut noin 80 oppilasta ja oppilasmäärän ennustetaan 
pysyvän samalla tasolla lähivuosien ajan. Nyt käytössä oleviin tiloihin mahtuu selkeästi 
suurempi määrä oppilaita. 



 
Valtuustoaloitteessa esitetyt toimenpiteet on toteutettu huomioiden Talman koulun 
oppilasmäärä ja sen ennakoitu kehitys lähivuosina. 
 
 
Svar på fullmäktigemotionen 
 
Heikki Vestman och 16 andra fullmäktigeledamöter lämnade en motion 24.4.2017 där de 
yrkar på att 
 
1. Sibbo kommun utan dröjsmål ordnar ändamålsenliga och fungerande tillfälliga lokaler i 
Tallmo i enlighet med behovet och planerna så att de kan tas i bruk tidigt på hösten 2017 då 
skolan börjar eller genast efter det. 
 
2. Kommunen omedelbart inleder planeringen av en ny skolbyggnad i Tallmo. Planeringen 
och byggandet av skolbyggnaden ska genomföras omsorgsfullt och utan ogrundat dröjsmål 
så att den nya skolan kan tas i bruk under den nya fullmäktigeperioden. Som ett alternativ 
för byggandet av skolan ska man begrunda möjligheterna och erfarenheterna av 
livscykelmodellen och stockbyggande, bland annat av skolcentret i Pudasjärvi som byggts i 
stock. Skolan ska kunna byggas ut i takt med tillväxten i Tallmo. 
 
Den första paviljongbyggnaden togs i bruk i Tallmo i början av år 2018. I paviljongbyggnaden 
kunde man ordna alla undervisningstimmar förutom gymnastiktimmarna och en del av 
slöjdtimmarna. Undervisningen i gymnastik och teknisk slöjd ordnades i andra skolor. 
Skolans gård upplevdes som trivsam, men dess utrustningsnivå upplevdes som anspråkslös. 
Skolmåltiderna ordnades i den gamla byggnaden. 
 
Motionens punkt 2 behandlades av bildningsutskottet 10.12.2019 (bilaga 2), av tekniska 
utskottet 21.1.2020 och av kommunstyrelsen 3.2.2020 (bilaga 3). Tidigare hade ett svar på 
utredningsbegäran som utskottet lämnade 16.9.2019 (bilaga 4) presenterats för 
bildningsutskottet. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 3.2.2020 att Talman koulus lokaler förbättras enligt 
bildningsutskottets förslag i enlighet med alternativet VE1. På detta sätt försäkrades 
verksamheten i Talman koulu för åtminstone de kommande 10 åren. 
 
Skolans gårdsplan har förnyats under åren 2020–2021 genom att skaffa ny gårdsutrustning 
samt genom att bygga olika motionsplatser som stöder utemotion. Den nya 
paviljongbyggnaden togs i bruk i slutet av år 2021. Den nya paviljongbyggnaden har lokaler 
för förskoleundervisning, en verkstad för teknisk slöjd och en matsal. För inomhusidrott 



utnyttjar skolan gymnastiksalar i Nickby samt andra idrottstjänster i närområdet. 
Utbildningstjänster stödjer dessa kostnader centralt. 
 
Antalet elever i skolan har varit cirka 80 under de senaste åren, och det förväntas att stanna 
på samma nivå under de kommande åren. Lokaler som är i bruk nu rymmer ett betydligt 
större antal elever. 
 
De åtgärder som presenteras i fullmäktigemotionen har genomförts med tanke på antalet 
elever i Talman koulu och dess beräknade utveckling under de kommande åren.


